

**PROTOKOŁ Nr VI/07**  
**z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska**  
**z dnia 05 kwietnia 2007 roku**

W sesji udział wzięli:

- |                                  |  |
|----------------------------------|--|
| a/ dziesięciu radnych Rady Gminy | - nieobecni: A. Łomża, M. Mnich,<br>M. Szumski |
| b/ Wójt Gminy                    | - Eugeniusz Dańczak                            |
| c/ Z-ca Wójta                    | - Tadeusz Bejnarowicz                          |
| d/ Sekretarz Gminy               | - Iwona Wójcik                                 |
| e/ Skarbnik Gminy                | - Marek Malinowski                             |
| f/ Radca Prawny                  | - Beata Sadowska                               |
| g/ Dyrektor GOK                  | - Grażyna Chojnowska                           |
| h/ Dyrektor Sz. P. w Gogolewie   | - Iwona Warkocka                               |
| i/ Dyrektor Zespołu Szkół        | - Sławomir Miluski                             |
| j/ Kierownik OPS                 | - Krystyna Szustak                             |

**Porządek obrad:**

1. Sprawy regulaminowe:
  - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b/ przyjęcie porządku obrad,
  - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:
  - a/ utworzenia użytku ekologicznego,
  - b/ powiadomienia skarbnika i sekretarza o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego,
  - c/ zmian w budżecie Gminy na 2007 r.
4. Interpelacje radnych.
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
7. Zamknięcie obrad.

**Przebieg sesji:**

**Ad.1.**

**a/** Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.10<sup>15</sup> w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

**b/** Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz przedstawił porządek obrad. Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem obrad.

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (10 za).

c/ Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie (10 za).

**Ad 2** Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami.

a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś poinformowała, że członkowie jej komisji odbyli 2 posiedzenia w tym jedno wspólne. Na posiedzeniu oddzielnym omawiano wypoczynek zimowy dzieci i młodzieży oraz inicjatywy podejmowane przez szkoły na rzecz rozwoju sportu. Zapoznała z protokołem z posiedzenia Komisji. Protokół z posiedzenia komisji dostępny w biurze rady lub na stronach BIP. Jednocześnie podkreśliła, że sport jest dobrze odbierany przez uczniów oraz, że należy wspomagać inicjatywy podejmowane przez dyrekcje szkół w tym zakresie. Komisja na swoim posiedzeniu wypracowała następujące propozycje wniosków, z którymi zapoznała Radnych:

- zacieśnienie współpracy nauczycieli w-efu ze szkół podstawowych i gimnazjum,
  - organizacja wspólnych spotkań sportowych o charakterze turniejów na Sali gimnastycznej w gimnazjum,
  - zakup busa dla szkoły podstawowej w Motarzynie,
  - w gimnazjum otworzyć ciąg klas sportowych,
- komisja proponuje także, by od przyszłego roku szkolnego Gmina sfinansowała zajęcia pozalekcyjne w-efu w:
- Sz. P. w Gogolewie i Motarzynie po 2 godziny,
  - Sz. P. w Dębnicy Kaszubskiej i Gimnazjum po 4 godziny.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej komisji by sformułowała wnioski na piśmie i przekazała je Radzie, celem przekazania ich Wójtowi do realizacji. Ponadto podziękował wszystkim, którzy przyczyniają się do sukcesów sportowych naszej młodzieży.

b/ Przewodniczący rady Marian Adamowicz poinformował, że w dniu 03.04.2007 roku odbyło się posiedzenie komisji wspólnych na którym opiniowano projekty uchwały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.

### **3.**

a/ Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia użytku ekologicznego / załącznik Nr 1 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 03.04.2007r. i uzyskał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za /.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

**b/** Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie powiadomienia skarbnika i sekretarza o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 03.04.2007r. i uzyskał pozytywną opinię.

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że każdy kto jest wymieniony w ustawie tj. radni, sekretarz, skarbnik, wójt, dyrektorzy szkół są zobowiązani do złożenia oświadczenia lustracyjnego.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za /.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.

**c/** Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2007 rok / załącznik Nr 3 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 03.04.2007r. i uzyskał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za /.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

**Ad 4** Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie interpelacji. Radni nie złożyli żadnych interpelacji.

**Ad 5** Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków. Radna J. Karaś prosi o informacje, czy obowiązują jakieś przepisy, które normują sprawę ustawiania reklam na prywatnych posesjach.

Radca Prawny poinformowała, że ustawianie reklam na gruntach komunalnych regulowane są uchwałą, natomiast jeżeli chodzi o grunty prywatne to tę kwestię powinny regulować zapisy w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego.

Wójt Gminy poinformował Radnych, że na spotkaniu z Sołtysami zaproponował zorganizowanie pielgrzymki sołtysów, radnych oraz członków ich rodzin do Lichenia. Sołtysi zaproponowali by ten wyjazd odbył się 28 kwietnia 2007 roku.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ta inicjatywa jest godna poparcia. Prosi Radnych o zastanowienie się nad zaproponowanym terminem wyjazdu przez Wójta.

Radna U. Frankowska prosi o materiał i naprawę drogi wjazdowej z ulicy Leśnej do bloków. Droga ok.20m jest w bardzo złym stanie.

Wójt poinformował, że ten teren został zlecony do analizy geodetom. Jest tam dużo spraw do uregulowania. Ten temat będziemy porządkować. Teren jest Gminny, ale w bezprawnym użytkowaniu. Zobaczmy co można zrobić na tej drodze.

Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na jakość wykonywanych prac na drogach powiatowych. Poinformował, że przyjechała ekipa załatała 3 dziury, reszta dziur została bez zmian i odjechała. Uważa, że koszt przejazdu tej ekipy był większy niż

nakłady poniesiona na naprawę drogi. Przypomniał o naprawie przystanku oraz zwrócił się z prośbą o naprawę lub wymianę tablicy informacyjnej sołeckiej. Prosi także o skierowanie równiarki na drogi w Kotowie, prosi o powiadomienie go w jakim terminie tam będą wykonywane prace równiarką. Zwrócił się także z pytaniem, kiedy Dyrektor ZGK przedłoży sprawozdanie dotyczące ściagalności opłat za wodę, które miało być zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami na tej sesji przedstawione.

Radny L. Młyński poinformował Radnych, że odbyło się posiedzenie Rady Fundacji Partnerstwo Dorzecze Słupi, w skład której wchodzi 3 przedstawicieli z naszej Gminy. Poinformował także, że na realizację programów zgłoszonych z terenu gminy otrzymano z tego Partnerstwa 35 tys. zł. Zapoznał z projektami, które uzyskały poparcie i będą realizowane. Po przeanalizowaniu informacji Radni uważają, że na przyszłość należy pisać większe projekty, by uzyskać wyższe wsparcie finansowe.

Radna U. Frankowska prosi także o wystąpienie ponowne do Zarządu Dróg Powiatowych o wykonanie porządnego remontu drogi do Podwilczyna. Ten remont co był przeprowadzony to nie przyniósł żadnych efektów oraz o przybliżenie tematu wymiany dachów z pokryciem azbestowym.

Radny L. Młyński podziękował za posprzątanie skarpy przy cmentarzu oraz zwrócił się z prośbą by skierować na 2 dni murarza do Jawor, by w byłej szkole obtynkować nowo założone okna.

**Ad 6** Wójt Gminy poinformował odnośnie drogi do Powwilczyna, że ostatnio był na drogach ze Starostą, który stwierdził, że na terenie powiatu są gorsze drogi. Podczas tej wizyty byliśmy także na drodze do Jawor i Dobieszewa.

Jakość prac poprawi się po zakupie aparatu do naprawy dróg wg technologii na ciepło. Każdy robi ile może. Obecnie jest to wykonywane złą technologią. Obecnie łatają największe dziury. Jeżdżą jak do pożaru. Most na rzece Skotawa w Jaworach także jest zdiagnozowany, wymagany jest remont. Oni tak jak wszyscy czekają na środki unijne. Wójt zaproponował, że na jedną z następnych Sesji zaprosi Starostę.

Oдноśnie naprawy przystanku PKS w Kotowie poinformował, że ta Sesja jest wcześniej niż była planowana i dlatego nie wykonano wszystkich prac. Poinformował, że prace na przystanku zostaną zakończone do następnej Sesji, ale postara się ten temat zakończyć do świąt. Odnośnie tablic ogłoszeniowych poinformował, że w tym temacie zrobiono rozeznanie. Koszt jednej nowej tablicy to koszt ok. 3 – 4 tys. Nas nie stać na taki wydatek. Postara się ten temat rozwiązać we własnym zakresie. Tablice zostaną odnowione lub będą wykonane nowe. W sprawie równania dróg poinformował, że równiarka uległa awarii, po jej usunięciu (naprawa silnika) powróci się do równania dróg. w sprawie informacji dotyczącej ściagalności za wodę poinformował, że zostanie ona przedstawiona na następnej Sesji. Sam jako Wójt jest mocno zdziwiony tym co się działo w tym temacie. Jako przykład podał, że pewna miejscowość liczy 180 mieszkańców, a z umów wynika, że za wodę pobierano od 102 osób. Umowy są nie aktualizowane. Dyrektor był na chorobowym, zastępca nie był w stanie wszystkiego dopilnować. Obecnie ten temat jest porządkowany. Jest umówiony z Dyrektorem, że na następnej Sesji przedstawi informację w tym temacie. W sprawie obtynkowania okien w byłej Szkole w Jaworach poinformował, że zostanie tam skierowana osoba, która wykona te prace.

W sprawie eternitu poinformował, że Starostwo realizuje program pilotażowy. Mieszkańcy każdej gminy mają szansę na uzyskanie dofinansowania na 3 wnioski. Na każdy wniosek dofinansowanie będzie w wysokości 5 tys. zł. z przeznaczeniem na demontaż starego azbestowego pokrycia, jego składowanie i robociznę. Podał

numery telefonów do osób odpowiedzialnych za realizację tego programu w Starostwie oraz na składowisko w Bierkowie.

Poinformował jak powinien być wypełniony wniosek oraz, że w trakcie jego składania osoba zainteresowana otrzyma w Starostwie wszystkie niezbędne informacje w tym zakresie.

Radna I. Tkaczyszyn ubolewa, że Wójt zawiózł Starostę tylko do Dobieszewa a nie do Warblewa. Zwróciła się także z pytaniem czy coś już robiono w temacie odebrania łąki, przez którą są odprowadzane ścieki Panu Morawskiemu.

Wójt poinformował, że jeszcze nie, ale uważa, że do tego tematu należy podejść z rozwagą by nie skrzywdzić Pana Morawskiego, gdyż podejrzenia o jego celowe niszczenie mogą być niesłuszne. Powodem zapychania się odpływu mogą być nieczystości stałe np. piach. Stwierdził, że zostanie tam wykonany rów odkryty, który będzie odprowadzał nieczystości.

Ponadto poinformował, że działka żwirowni nie jest wydzielona oraz, że ARN zgodnie z ich przepisami szczegółowymi domaga się uchwały w sprawie przejęcia mienia do zasobów komunalnych a nie tylko zatwierdzonego Planu nabywania.

Radny P. Pałubicki zauważył, że na Sesji są obecni nowi Sołtysi. Prosił by ich poinformować o ich prawach.

Wójt zaproponował, by obecni Sołtysi przedstawili się.

Sołtysi przedstawili się.

Skarbnik poinformował, że obowiązuje uchwała VIII/41/2003 z dnia 30 kwietnia 2003 roku w sprawie określenia zasad na jakich sołtysom przysługuje zwrot kosztów podróży służbowej. Poinformował, że należy pobrać delegację i załączyć bilety.

Wójt poinformował, że planowane jest podjęcie uchwały w sprawie przyznania diet Sołtysom. Uważa, że Sołtys jest naszym partnerem i nie chce by byli kojarzeni tylko jako poborcy i uważa, że warto przyznać Sołtysom gratyfikacje finansowe w zależności od wielkości i specyfiki sołectwa.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Sołtysi mają obowiązek uczestniczyć w Sesjach, i że mogą zabierać głos. Nie mają prawa tylko głosować. Jednocześnie poinformował, że Sołtysi bardzo rzadko uczestniczą w obradach Sesji.

Radca Prawny także uważa, że przyznanie diety rozwiąże problem zwrotu kosztów dojazdu oraz częściowo zrekompensuje koszt działania Sołectwa.

Dyrektor GOK poinformowała, że nie otrzymała informacji w sprawie wyznaczonego miejsca do składowania zużytego sprzętu gospodarstwa domowego. Jednocześnie zwróciła się z prośbą o przekazywanie niepotrzebnych w domu starych filiżanek, firanek, stor, obrusów gdyż uruchamia herbaciarnię i tym sposobem chce pozyskać wyposażenie.

Wójt poinformował, że ta sesja jest skrócona i dlatego w niektórych sprawach brak pełnej informacji. Poinformował, że odbyło się spotkanie z Dyrektorem PGK na którym omawiano temat zbiórki selektywnej odpadów. Prosił także o informacje dotyczące wywozu nieczystości w miejsca do tego nieprzystosowane. Poinformował, że na jednej z sesji będzie omawiana sprawa porządku oraz bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy.

Poinformował także, że 14.04 Koło Gospodyń Wiejskich z Borzęcina będzie reprezentowało nasz powiat na IV Wojewódzkim Turnieju Kół Gospodyń Wiejskich, który odbędzie się w Żukowie. Prosił, by Radni także wybrali się na ten Turniej.

Przewodniczący rady Marian Adamowicz złożył życzenia świąteczne.

Wójt Gminy Eugeniusz Dańczak złożył życzenia świąteczne.

Radni poinformowali, że skoro Sołtysi zaproponowali termin pielgrzymki na 28.04.2007 roku, to oni także podtrzymują ten termin.

**Ad 7** Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 12<sup>15</sup> dokonał zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołącka

Przewodniczący  
Rady Gminy  
/ -/ Marian Adamowicz